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Kék hírek
Sírrongálás

Május 26-án reggel háromne-
gyed nyolckor érkezett a beje-
lentés a Szarvasi Rendõrkapi-
tányság gyomaendrõdi õrsére,
hogy Gyomaendrõdön a Szarvas
végi Temetõben több síremléket
megrongáltak. A bejelentõ plé-
bános szerint a kár több száz-
e z e r  f o r i n t o t  i s  e l é r h e t .  A
helyszínre  érkezõ rendõrök
megállapítása szerint a Temetõ
utca végében lévõ bekerítetlen
területen 14 síremléket rongál-
tak meg a ma még ismeretlen
tettesek. Tizenegy síremlékre
ezüstszínû festékszóró sprayvel
náci jelképeket, �Hitler� felirato-
kat is festettek. A helyszínre vitt
nyomozókutya segítségével a

rendõrök találtak egy higí-
tóspalackot, melyet ujjlenyo-
mat-vizsgálat céljából átadtak a
szakértõknek.

Tyúklopás
Tyúktolvajok jártak a május

21-re virradó éjszakán Szarva-
son, az Arany János utca egyik
családi házában. A tolvajok húsz
tyúkot loptak el, ötvenezer fo-
rint kárt okozva ezzel a tulajdo-
nosnak.

Lekaszálta
Egy békésszentandrási lucer-

naföld tulajdonosa tett feljelen-
tést a rendõrségen amiatt, hogy
valaki lekaszálta és elvitte lucer-
náját. A nyomozás eddigi adatai
szerint a dologhoz köze van az
elõzõ földtulajdonos fiának is.

Fürdõhelyek
A természetes fürdõvizek minõségi követelményeirõl, valamint a

természetes fürdõhelyek kijelölésérõl és üzemeltetésérõl szóló 273/
2001.(XII.21.) Kormányrendelet 3. § (8) bekezdése, valamint a 7. §
(2) bekezdésének a) pontja értelmében a veszélyes vagy ártalmas víz-
területeken elhelyezett fürdeni tilos táblákról, valamint a kijelölt für-
dõhelyekrõl az alábbiakban tájékoztatom a tisztelt lakosságot:

TILOS FÜRDENI
- A 44-es közúti híd végeinél
- A fahíd végeinél
- Az Anna-ligeti híd végeinél
- Önkormányzat üdülõje elõtt a Szent István parknál
- 2;3;4;5. számú közlejáróknál
- Magyarország közepénél (6. számú közlejáró)
- A város szennyvíztisztító telepével párhuzamosan
- Volt Csõszház, Nyúlzug (7. számú közlejáró)
- Malom-zugi csatorna (8. számú közlejáró)

KIJELÖLÉS ALATT ÁLLÓ FÜRDÕHELYEK
- Liget Kemping vízparti területe (Erzsébet liget, 5325/4 és

5325/6 hrsz.).
- �Ifjúsági tábor� vízparti területe (Erzsébet liget 5323 hrsz.).
- Üdülõsétány 720 hrsz. (�Városi strand�) vízparti területe.

A szakhatósági állásfoglalások megküldését követõen történik fen-
ti fürdõhelyek kijelölése, engedélyezése.

Mihaleczné Kovács Mária
jegyzõ

Oltyán Sándor elmondta,
hogy az elmúlt esztendõben a
kapitányság �alapvetõ céljait
megvalósította, eredményeit
megtartotta, néhány kategóriá-
ban � még ha csekély mértékben
is � elõrelépett és a kisebb-na-
gyobb hiányosságok, hibák mel-
lett összességében jó szinten
zárta az évet.� Szarvason 2002-
ben összesen 1118 bûncselek-
mény vált ismertté, ami 36 %-os
emelkedést jelent (2001-ben
821 volt ). Legnagyobb számban
a vagyon elleni bûncselekmé-
nyek szerepeltek (578 eset),
nõtt a lopások és a csalások szá-
ma. Ezzel kapcsolatban Oltyán

Emelkedett a bûncselekmények száma
Városunk közbiztonságáról, a Szarvasi Rendõrkapitányság
2002. évi munkájáról számolt be a legutóbbi testületi ülé-
sen Oltyán Sándor rendõr õrnagy, a kapitányság megbízott
vezetõje. Az ülésen jelen volt Kurucz Ferenc dandártábor-
nok, a Békés megyei Rendõrfõkapitányság vezetõje is.

Sándor megjegyezte, hogy gyak-
ran a tulajdonosok könnyelmû-
sége is tetten érhetõ. A lopások
elkövetési módja évek óta válto-
zatlan, továbbra is hétvégi há-
zakba törnek be a leggyakrab-
ban. Nem sikerült a rendõrség-
nek átütõ sikert elérnie a ba-
romfi, a szalonna és kolbászlo-
pásokkal kapcsolatban, az elkö-
vetõk egy részét nem találták
meg.

Csaknem négyszeresére emel-
kedett tavaly (az elõzõ évihez
képest) a közrend elleni bûncse-
lekmények száma Szarvason. Az
emelkedés oka az a még 2000.
októberében, rádiótelefon csa-

lás-sorozat miatt indított bünte-
tõeljárás, amelynek tavaly ke-
rült pont a végére, s így a tava-
lyi statiszkikákban jelent meg. A
garázdaságok száma csökkent,
emelkedett viszont a kábítószer-
rel kapcsolatos bûncselekmé-
nyek száma. Az eljárások során
azonban a rendõrségnek sike-
rült nemcsak a fogyasztókig, ha-
nem a terjesztõk egy bizonyos
szintjéig is eljutnia.

A közlekedésbiztonsági hely-
zetrõl szólva Oltyán Sándor el-
mondta, hogy 2002-ben 31 sze-
mélyi sérüléssel járó közlekedé-
si baleset történt Szarvason, kö-
zöttük nem volt halálos kimene-
telû. Az okok között elsõ helyen
a kanyarodási szabályok meg-
szegése áll, de gyakori a gyors-
hajtás és az elsõbbség meg nem
adása is. A balesetek 20 %-át it-

tas vezetõk okozták. A bekövet-
kezett esetek alapján Szarvas
veszélyes csomópontjai a követ-
kezõ útkeresztezõdések: Sza-
badság-Bocskai utcák, Deák-Kos-
suth, Vasút-Vajda, Kazinczy-Sza-
badság utcák.

Beszámolójának végén
Oltyán Sándor megköszönte a
képviselõtestületnek, hogy az
elmúlt évben 1,5 millió forinttal
támogatták a város kasszájából
a rendõrség munkáját.

Képviselõi kérdésre válaszol-
va Kurucz Ferenc dandártábor-
nok, a megyei kapitányság veze-
tõje elmondta: Oltyán Sándort
azért nem nevezték még ki a
Szarvasi Rendõrkapitányság élé-
re, mert nem érkezett meg az
ehhez szükséges nemzetbizton-
sági ellenõrzés eredménye.

 L.J.

A vendégeket, köztük dr.
Mang Bélát, az Oktatási Minisz-
térium helyettes államtitkárát a
Bolza-kastélyban köszöntötte
dr. Patay István rektor, majd a
mezõgazdasági kar dísztermébe
vonultak át mindannyian, hogy

Fõtitkárok találkoztak
Szarvason tartották ötödik összejövetelüket az elmúlt hé-
ten szerdán és csütörtökön a hazai felsõoktatási intézmé-
nyek fõtitkárjai. Amint a házigazda Tessedik Sámuel Fõis-
kola fõtitkárától megtudtuk, az egykor óvóképzõ fõiskolák
által kezdeményezett, s azóta egyre bõvülõ találkozó idén
jutott el odáig, hogy Szarvason valamennyi egyetem és fõis-
kola � 44 intézmény � fõtitkára részt vett a tanácskozáson.

megkezdjék a szakmai progra-
mot. A fõtitkár kollégákat a Deb-
receni Egyetem fõtitkára, a Fel-
sõoktatási Intézmények Fõtitká-
ri Kollégiumának vezetõje, dr.
Borbély Györgyné üdvözölte,
majd dr. Wébel Dezsõ mutatta

be a házigazda Tessedik Sámuel
Fõiskolát, elõbb szavakban, ké-
sõbb az alkalomra készített be-
mutatkozó-film levetítésével. Az
elsõ nap szakmai programja dr.
Mang Béla elõadásából, s az azt
követõ konzultációból, véle-
ménycserébõl állt: a terítéken
nem kisebb téma volt, mint a fel-
sõoktatási törvény módosításá-
val kapcsolatos aktuális kérdé-
sek. Késõ délután volt már, ami-
kor megkezdték a szabadidõs
programot a fõtitkárok, amikor
is a Holt-Körösön hajókirándu-
lással, majd a kastélybeli vacso-
rával, kötetlen beszélgetéssel
�lazítottak�. Másnap a �Felsõok-
tatási Igazgatási Szakemberek
Egyesületének� megalapítására
tettek kísérletet, amit végül el-
napoltak a következõ találkozó-
ra, mondván, hogy vannak még
az alapszabály-tervezetben át-
gondolandó, finomítandó rész-
letek. A fõtitkári találkozó végén
� szintén most elõször � egy �võ-
félybotot� adott át dr. Wébel
Dezsõ a következõ házigazda in-
tézmény, a budapesti Zsigmond
Király Fõiskola fõtitkárának,
Belatiny-Kenéz Attila dr.-nak.

T. L.

A Bolza-kastélyban rendezett
tanácskozáson Domokos László
országgyûlési képviselõ, a ta-
nács elnöke köszöntötte a meg-
jelenteket, majd dr. Patay István
rektor adott összefoglalót az el-
telt idõszakról, s vázolta � mint
a következõ ciklusra is megvá-
lasztott rektor � a közeli jövõ
feladatait. Ez utóbbiakkal kap-
csolatban a fõiskola beruházása-
inak hamarosan induló tervpá-
lyázatairól adott számot, s arról
is, hogy a finanszírozás üteme-

A TT elköszönt
A Tessedik Sámuel Fõiskola Társadalmi Tanácsának � miu-
tán véget ért az integrált fõiskola elsõ vezetõi ciklusa �
lejárt a mandátuma, a tanács tagjai �búcsúülésen� vettek
részt az elmúlt héten csütörtökön.

zése ma még nem látható teljes
egészében, de a fõiskolának
szüksége lenne az infrastruktú-
ra tervezett mértékû fejlesztésé-
re. Aggodalommal tekint a fõis-
kola � mondta még a rektor � az
ún. lineáris képzés bevezetése
elé, ami kemény versenyhelyze-
tet teremt a fõiskolák és egyete-
mek körében, errõl úgy nyilat-
kozott, hogy az akkreditált kép-
zések területén részt kell venni
a versenyben � nemzetközi part-
nerekkel kurzust indítva, egye-
temekkel �meg nem támadási
szerzõdéseket� kötve �, hogy a
TSF ne kerüljön az új elképzelé-
sek vesztesei közé. A rektor be-
számolt arról is, hogy a kari ve-
zetõk pályázatairól is döntöttek
a közelmúltban a kari tanácsok:
a mezõtúri karon dr. Vermes
László, a szarvasi mezõgazdasá-
gi karon dr. Bukovinszky Lász-
ló, a szarvasi pedagógiai karon
Szakács Mihályné dr., míg a gyu-
lai intézetben dr. Köteles Lajos
kapott továbbra is bizalmat, a
békéscsabai karon eredményte-
lenül zárult a pályázat, ott tehát
új pályázatot kell kiírni, ennek
lezárásáig megbízott fõigazgató-
ként dr. Bartha Árpád irányítja
tovább a munkát.

A beszámolót követõen a ta-
nács tagjai fogalmazták meg ta-
pasztalataikat, javaslataikat,
melyekbõl kiderült, hogy a kö-
vetkezõ ciklus társadalmi taná-
csának tagjait azok közül java-
solják kiválasztani, akik � hely-
zetüknél fogva � konkrét segít-
séget is tudnak adni a Tessedik
Sámuel Fõiskolának. A társadal-
mi tanács búcsúülésén mind Do-
mokos László, mind dr. Patay
István megköszönte a tanács
tagjainak a segítséget, a munkát,
amivel az  elsõ ciklusban a
Tessedik Fõiskola megerõsödé-
sét elõsegítették.

   T. L.

További kínálatunkból:
� Alföldi csempék, 20x25, I.o. 1.170 Ft-tól
� Alföldi csempék, 15x20, I.o. 1.149 Ft-tól
� Padlólapok, 34.9x34.9, II.o. 990 Ft-tól
� Alföldi WC 5.450 Ft-tól
� Alföldi kézmosó 3.610 Ft-tól

� KNAUF gipszkarton  (12,5)
400 Ft/nm

� Gipszkarton csavar
1.750 Ft/1000 db

� LB Knauf bázis ragasztó
890 Ft

Bûnös eszközök
A Körös-szögi Kht. ez év elsõ felében mintegy 100 mázsa piaci és

növendék pontyot, valamint 120 ezer darab elõnevelt süllõt tele-
pített. A telepített halak értéke meghaladja a 7 millió forintot. A
horgászok által vá-
sárolt horgászje-
gyek bevétele, mely
a halasítás alapja,
m e g f e l e l õ k é p p e n
kell, hogy haszno-
suljon, illetve szol-
gálja a becsülete-
sen, sportszerûen
horgászókat.

Örömünkre szol-
gál, hogy horgász-
társaink a 2002. évi
országos rekordlis-
tán a Kákafoki holt-
ágon egy 21,45 kilo-
grammos ponty ki-
fogásával a 9. he-
lyet, illetve egy 22
kilogrammos amur-
ral szintén 9. helyet
értek el.

Ebben az évben is
csökkentettük már
az orvhorgászok
eszköztárát, az elkobzott tárgyak, a �bûnös eszközök� egy része lát-
ható felvételünkön. A békésszentandrási szõnyeggyárnál foglalták
le a halõrök azt a gumucsónakot, melyet háló lerakásához használ-
tak az orvhalászok. Ezen a helyen találtak meg egy varsát is, vala-
mint két másik hálót, melyeket a bennük talált haltetemekkel együtt
megsemmisítettek. A képen látható varsa a HAKI-öbölbõl szárma-
zik, és ott van az a három háló (körülbelül 140 méternyi), melyek-
re Békésszentandráson, a Pityi-gátnál találtak rá a halõrök. Eddig
47 alkalommal készült jegyzõkönyv szabálytalan horgászat miatt
és ugyanezért két területi engedélyt vontunk be.

Horgásztársak! A halállományt csak együtt tudjuk megvédeni,
ebben kérjük segítségüket. A horgászengedélyen található telefon-
számon tegyék meg észrevételeiket! Köszönjük.

Körös-szögi Kht.

Saját megreformálásáról is
döntött legutóbbi (május 27-i) ülé-
sén a Szarvasi Balesetmegelõzési
Bizottság. A jelenleg 29 tagot
számláló testület  � melynek leg-
fontosabb feladata a balesetmeg-
elõzéssel kapcsolatos ismeretter-
jesztés, s ehhez kapcsolódó ren-
dezvények, vetélkedõk szervezé-
se �, ezután szûkebb körben dol-
gozik majd. Oltyán Sándor, a Szar-
vasi Rendõrkapitányság vezetõje,
aki egyben a bizottság elnöke is,
javaslatot tett arra, hogy a jövõ-
ben három kisebb (3-4) tagú mun-
kacsoportban dolgozzanak a
balesetmegelõzési bizottság tag-
jai. A jelenlévõ tagok egyetértet-
tek abban, hogy egy szûkebb
�mag� hatékonyabb munkát tud
végezni, ezért megbízták a bizott-

A balesetek megelõzéséért
ság elnökét, valamint ügyvezetõ
elnökét (Nagy Csaba rendõrfõ-
hadnagy, a kapitányság közleke-
désrendészeti osztályának vezetõ-
je), hogy tegyenek írásban javas-
latot a munkacsoportok vezetõi-
re és tagjaira vonatkozóan.

A bizottság tagjai egyetértettek
abban, hogy nagyon fontos az is-
kolák és általában a fiatalok felé
nyitni, lévén õk azok, akik
könnyebben, rugalmasabban tud-
nak változtatni közlekedési szoká-
saikon. Felvetõdött az is, hogy te-
ret kellene biztosítani a városban
a motorosok számára, egy aka-
dálypálya létrehozásával. Jelenleg
ugyanis a városban motoroznak,
s ezzel zavarják az ittlakók nyu-
galmát.

L.J.

�Nem kell beszélni róla sohasem,
  De mindig, mindig gondoljunk reá.�                            (Juhász Gyula)

Meghívó
A nemzeti megbékélés és országépítõ õseink iránti hazafiúi há-

lánk jegyében a Szarvasi Történelmi Emlékút Közalapítvány Kura-
tóriuma tisztelettel meghívja Szarvas város polgárait 2003. június
7-én 17 órára a Történelmi Országközép emlékmûnél tartandó Tri-
anon megemlékezésre.

Program: Himnusz; Székely himnusz; Köszöntõt mond: Babák
Mihály polgármester, országgyûlési képviselõ; Szólóének:
Csasztvanné Vass Edit; Szavalat: Balázs Sándor; Emlékbeszédet
mond: dr Gyalog Sándor, alpolgármester; Ima: Lázár Zsolt, evan-
gélikus lelkész; Szózat; Koszorúzás

Rendezõ: Tördténelmi Emlékút Közalapítvány Kuratóriuma


